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Haarlem 

Haarlem, 24 augustus 2015 

 

Betreft: DO Bernadottelaan 

 

 

 

Geachte raadsleden, 

 

Bernadottelaan, wat wil de gemeente nu? 

 

Samenvatting: 

- De Fietsersbond constateert dat de gemeente geen heldere visie heeft op verkeer en bij ieder project 

opnieuw het wiel wil uitvinden. 

- De Fietsersbond bepleit een wegindeling van 7 m breed, resp. rood-zwart-rood: 2-3-2 meter ipv 2-

3,50-2. Met een zwarte rijloper van 3,50 m is de kans op hardrijden en kritische inhaalbewegingen 

(afsnijden van fietsers) groter. Een bredere rijloper biedt geen enkel soelaas voor de wensen van de 

bus.  

- Voor de bus is een rijloper van 6 meter wenselijk. Als dat de keuze is (de weg zou anders met 

fietsstroken 2+6+2=10 meter breed worden), leg dan de fietspaden achter de parkeervakken aan 

zoals op de Kleverparkweg-Van Ostadestraat. 

 

Het college agendeert zelf het ontwerp voor de Bernadottelaan. Enerzijds noemt het college de weg 

een ontsluitingsweg, anderzijds mag er geen zebra komen bij de moskee omdat de weg een 30 km/u 

verblijfsgebied is, anderzijds dat het een ontsluitingsweg is en de bus geen doorstromingsproblemen 

mag hebben. Wat wil het college eigenlijk? 

 

Duurzaam Veilig 

Het college schrijft zelfs: "Met het plaatsen van 30 km borden wordt een ‘grijze weg’ gecreëerd." Dat is 

onzin; niet een bord maakt een grijze weg, maar de wegindeling (en de verkeersintensiteit). Functie, 

gebruik en inrichting van de weg moeten in overeenstemming met elkaar zijn (of worden gebracht). 

Dat is de opdracht van ‘Duurzaam Veilig Verkeer’. Maar dan moet de gemeente wel bepalen wat de 

functie van de weg is, en daarop het gebruik (de verkeersintensiteit) en de inrichting afstemmen. Als 

de functie verblijfsgebied is dan moet de intensiteit naar beneden. 7000 mvt/etm is te hoog. De 

gemeente heeft alleen 4 ontwerpen gemaakt, en dus alleen aan de ‘knop’ inrichting gedraaid. Dat is 

ontoereikend.  

 

Het collegebesluit en de beantwoording van de inspraakbrieven ontbeert verkeerskundige visie. Wat 

wil de gemeente met de verkeersstructuur in het oostelijk gedeelte van Schalkwijk? Het antwoord is 

onbekend. Als over een paar jaar de Prof. Eijkmanlaan aan de beurt is voor onderhoud, zal dat op dat 

moment opnieuw worden bekeken… Had DHV jaren geleden al gestudeerd op de verkeersontsluiting 

van Schalkwijk (ivm De Entree en andere ontwikkelingen), nu blijkt GoudappelCoffeng weer bezig met 

een studie Schalkwijk. 

 

Aan: 

Commissie Beheer  
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Voorstel Fietsersbond: wegbreedte van 7 meter, opgedeeld in 2 fietsstroken van 2 meter (rood) en een rijloper 

(zwart) van 3 meter. De grijze rijstrook voor automobilisten mag niet breder zijn dan 3 meter, zodat het duidelijk is 

dat de strook maar door één auto kan worden bereden. Bij een tegenligger moeten automobilisten bewust 

uitwijken over de fietsstrook, waarbij ze het fietsverkeer niet mogen hinderen [CROW-Fietsberaad]. 

 

Het HVVP heeft in 2003 de Bernadottelaan en Eijkmanlaan toegewezen aan het verblijfsgebied 

(erftoegangsweg, ETW+bus). Logisch, immers de route gaat dwars door woonwijken heen. Maar dan 

moet wel het verkeersbeeld worden aangepast aan een verblijfsgebied. Het HVVP deed dit met een 

bussluis ter hoogte van de Aziëweg (de Zuidtangentbaan). De Europaweg, Amerikaweg en Briandlaan 

zijn de gebiedsontsluitingswegen. 

 

Het college kiest nu voor een weg van 7,5 meter breed, waarop aan beide zijden rode fietsstroken 

worden aangebracht van 2 meter. De Fietsersbond heeft aangedrongen op een weg van 7 meter 

breed (met 3 m zwart in het midden). Dit is vergelijkbaar met de Engelandlaan. Dat is ook een fiets- en 

busroute net zoals de Bernadottelaan. 

 

Alleen het college wil perse 3,50 meter zwart. Dit wordt gezien als een compromis tav de buswensen. 

Het college gaat hier voorbij aan de adviezen van CROW-Fietsberaad. Als er een fietser op weg rijdt, 

kan de fietser niet ingehaald worden als er een tegenligger aankomt. Dat kan bij 3 m rijloper niet, maar 

bij 3,50 m ook niet. 3 meter biedt evenwel een veel duidelijker beeldtaal dat dat niet kan. 

 

Een bredere rijloper van 3,50 m biedt ook geen enkel soelaas voor de wensen van de bus. Voor de 

bus is een rijloper van 6 meter wenselijk. Als dat de keuze is (de weg zou anders met fietsstroken 

2+6+2=10 meter breed worden), leg dan fietspaden achter de parkeervakken aan. Model 

Kleverparkweg-Van Ostadestraat. 

 

Als het college vindt dat het een ontsluitingsweg is, dan zou ze daar ook naar moeten handelen. Het 

college heeft nota bene een ontwerp gemaakt voor 50km + vrijliggende fietspaden. (De participanten 

hebben dit ontwerp echter nooit mogen zien.) Maar het college stelt vervolgens: "Door het scheiden 

van auto en fiets neemt de veiligheid toe. Een dergelijke inrichting zorgt er echter wel voor dat de 

snelheid van de automobilist hoger zal zijn dan de huidige 50 km per uur. De lange rechtstanden en 

een vrije rijbaan zijn daar debet aan." 

 

Dat hoeft niet. De Kleverparkweg in Noord is ook een 30km/u weg met vrijliggende fietspaden. De 

weg is smal, er liggen drempels, er zijn bochten, maar de bus heeft doorgang, en fietsers hun eigen 

ruimte. Er staat nergens dat in 30 km/u gebieden er geen fietspaden mogen zijn. 

 

De beantwoording van de inspraakreacties toont het ontbreken van een verkeerskundige visie: 

Zie beantwoording nr 20: 
Dwarsprofiel. Het versmallen van de (auto)rijbaan zal goed zijn voor de snelheid waarmee automobilisten door 

de straat rijden, maar is niet wenselijk en niet mogelijk gezien relatief hoge verkeersintensiteiten. De 

verkeersintensiteit leidt in de spitsuren tot 5 á 6 auto’s per minuut in elke richting rijden. Verdere versmalling van 

het profiel kan leiden tot te lage doorstroming. Bij verdere versmalling van de rijbaan zal dit in de praktijk niet 
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leiden tot de gewenste gemiddelde snelheid van 30 km per uur. De verwachting is dat de gemiddelde snelheid bij 

verdere versmalling rond 40-45 km per uur zal liggen. 

 

Een verwachte snelheid: 40-45 km/u…. op een 30km/u weg?! 

Doorstroming zou worden belemmerd (maar dit is geen gebiedsontsluitingsweg.)  

Bij verdere versmalling wordt gewenste 30 km/u niet bereikt…. 

Verkeersintensiteit is te hoog (moet je dan wel een erftoegangsweg aanleggen?) 

 

 
Van Ostadestraat-Kleverparkweg: 30 km/u gebied, busroute, en vrijliggende fietspaden 

 

 

 

Met vriendelijke groet, 

 

namens de Fietsersbond, 

 

Jaap Moerman 

René Rood 


